
PROTOKOŁ Nr L4|2OI6
z posiedzenia Komisji Oświaty Kultury i Sportu

w Nowym Kawęczynie odbytego w dniu 22 wtześnia 2OL6 t.

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy

W posiedzeniu udział wzięli:
1 . Małgorzata Meszka - Przewo dnicząca Rady Gminy,
2. Włodzimierz Ciok - Wójt Gminy,
3. Zofia Cieślak - Skarbnik Gminy,
4. Sylwia Pijanka - Sekretatz Gminy,
5. Barbara Smolarek - Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im.

Jana Antoniego Grabowskiego w Nowym Dworze,
6. Urszula Ancerowicz Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Armii

Krajowej w Trzciannie,
7. Karolina Hanuszkiewicz - p.o. Dyrektora Gimnazjum im. Józefa

Wybickiego w Strzybodzę.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie posie dzenia komisji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad i przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad komisji nr 1312016 z dnia 24 czerwca

2016 r.
4. Informacja o wykonaniu budzetu Gminy zal-sze półrocze 2016 r.
5. Informacja dotycząca realizacji remontów zaplartowanych na okres

wakacyjny oraz przygotowania szkół do rozpoczęcia nowego roku
szkolnego.

\!- 6. Omówienie projektów uchwał.
7. Sprawy różne.
8. Zakończenie obrad.

Lista obecności stanowi załqcznik nr I do protokołu.
Osoby nieobecne: Lucyna Kalisiak

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia Komisji.
O godz. 1020 posiedzenie otworzyła Barbara Marcinkowska

Przewodnicząca Komisji, który prrywitaŁa przybyłych członków Komisji
oraz pracowników Urzędu.
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Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad i ptzyięcie porządku
obrad.
Przewodnicząca Komisji stwierdz7Ła, że w posiedzeniu uczestniczy 5

członków Komisji, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i
decyduje o prawomocności obrad. Następnie odczytała porządek obrad.

Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie porządku obrad.
Członkowie Komisji w obecności 5 radnych jednogłośnie przyjęli
proponowany porządek obrad, który stanowi załqcznik nr 2 do
niniej szego protokołu.

Ad. 3 Ptzyjęcie protokołu z obrad komisji nt L3l2OL6 z dnia 24
czerwca 2Ot6 t.
Protokół Nr 1312016 z posiedzenia Komisji, które odbyło się 24

częrwca 2016 r. znajduje się na sali. Nie zgłoszono uwag do protokołu.
Komisja jednogłośnie przyjęła protokół z 13/2016.

Ad. 4 Informacja o wykonaniu budżetu gminy za I półtocze
2OL6 roku.
Wójt poinformował, że z ustawy wynika obowiryek przedstawienia

sprawozdania za I półrocze do końca września. Sprawozdanie doĘczy
okresu od stycznia do czerwca, a tęraz mamy już wrzesień. Z tego też
powodu dane ujęte w sprawozdaniu w niektórych przypadkach będą
zrlacząco różnlły się od danych na dzien dzisiejszy. Wszyscy radni
otrzyrnali sprawozdartte w wersji papierowej. Jeśli chodzi o wykonanie
dochodów to nie ma tutaj zagtożenia, że nie będą one wykon€Lne. Jeśli
cllodzi o wydatki np. na wynagrodzęnia to 13-tka, czyli dodatkowe
wynagrodzęnie rocztlę rzutuje na wyzszy procent wykonania wydatków
na wynagrodzenia.

Jeśli chodzi o wydatki inwestycyjne to są one niskie z uwagi na
przygotowywanie inwestycji w pierwsrym półroczu. Dopiero w drugim
półroczu są one ręafizowane. W reafizacji inwestycji z zakręsu oświetlenia
ulicznego mamy problem z podwieszeniem linii na słupach istniejących.
Energetyka wstrzymała zgody na podpisywanie umów, bo
najprawdopodobniej planują wprowadzęnie opłat za podwieszenie. B0 -

90 % punktów jest podwieszonych na słupach energetyki. W latach 90
energetyka przekazala gminom oświetlenie, które było w stanie
opłakanym. Tęraz przychodzi płacić za to, żę lampy wiszą na tych
slupach. Jeśli nie będzie decyzji to w przyszłym tygodniu będą rozmory z
szefem energetyki na temat przyspieszenia procedury. W Szkole
Podstawowej w Nowym Dworze planowany był remont kotłowni olejowej.
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W efekcie wymiana pieców wymaga kompleksowej przebudowy kotłowni
w celu jej dostosowania do obowiryujących przepisów. Nalezy zuriększyć
środki przęznaczoraę na to zadanię. Środki planowane w kwocie
30.000,00 zł są niewystarczające, by móc przystąpić do ogłoszenia
przetatga. Wartość kosztorysowa realizaqi tego zadarlia wynosi
I24.0O0,0O zł.

Ad. 5 Informacja dotycząca realizacji remontów zaplanowanych
na okres wakacyjny otaz przygotowania szkół do tozpoczęcia
nowego roku szkolnego.
Wójt Gminy poinformował, że szkoły były dobrze przygotowane do

rozpoczęcia roku szkolnego. Rok szkolny 201612017 rozpoczĄ się bez
większych zakłóceń. Fakt ten potwierdzają obecni dyrektorzy szkół. W
Nowym Dworze dyrektorem jest nadal Pani Barbara Smolarek.
Nominacja jest zgodnazwolą Rady Rodziców, Kuratorium Oświaty, Rady
Pedagogicznej oraz Wójta Gminy. Obejmuje okres 5 lat. Taka sama
sytuacja jest w Szkole Podstawowej w Trzciannie. Tlrtaj dyrektorem nadal
jest Pani Urszula Ancerowicz. W Gimnazj:łm w Strzybodzę sytuacja nas
trochę zaskoczyła. Jest wyjątkowa z kilku powodów. Perspektywa jest
taka, że gimnazjwrr' ma nie być. Pani dyrektor MaŁgorzata Karbowiak
odeszła ze szkoły w sierpniu. Na ogłoszenie konkursu było zbyt póżno. W
rwirykw z powyższyrn za zgodą pracownika funkcję dyrektora pełni Pani
Karolina Hanuszkiewicz. Wójt podziękowanie Pani Hanuszkiewicz za
wyrażenie zgody na objecie stanowiska. WspomniaŁ, że może ona liczyć
na wsparcie ze strony wójta w wykonywaniu zadań dyrektora.

Na początku roku szkolnego, tj. we wrześniu pojawiają się drobne
problemy zwiry,alle z dowozami uczniów do szkół. Dyrektorry szkół i wójt
uwzględniają prośby rodziców, ale przy icl:. rozważaniu mocno zlrłracają
uwagę na bezpieczeństwo dzieci oraz na to, aby dowozy przebiegaŁy
zgodnie z harmonogralnem. W tym roku szkolnym wydatki zvłiry,ane z
funkcjonowaniem gimnazjum nie będą duże, bo nie ma jeszcze przepisów
które by regulowały przyszłość tej szkoły. W tej chwili sąróżne koncepcje.
Może być sytuacja, że szkoła podstawowa nie będzie musiała mieć
wszystkich B oddzialów w jednym budynku. Taka perspektywa byłaby
dla nas najkorzystniejsza. W naszym przypadku podzial pionowy na 3
szkoły ośmioklasowe będzię ogromnym problemem. Klasy będą 7 - B
osobowe, a zabraknie pomieszczeń na klasy. Wtedy trzeba byłoby
przenieść przedszkola do innego budynku albo uruchomić w szkole dwie
Zmlarly.
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Jeśli chodzi o remonty w Szkole Podstawowej w Trzciannie to temat
ten był realizowan-y przy okazji DoĘnek Powiatowych. Odnowione zostaŁy
komórki znajdujące się prry szkole. obecnie szkoła czeka urządzenie na
ekopracowni. Jest już przygotowana umowa do podpisania.

W Nowym Dworze miała miejsce wymiana bramy wjazdowęj, a także
malowanie dwóch klas. Zakuptono 22 laptopy do pracowni
komputerowej.

Radny Grabowski zapytaŁ co z salą gimnastyczną?
Pani Dyrektor Barbara Smolarek odpowiedziŃa, że parapety będą

jeszcze w tym roku wykonane. Nastąpiło opóźnienie anriryane ze
zuliększeniem prac jakie wykonawca ma do wykonania w Warszawie.
Cyklinowanie sali trzeba jednak przełożyć na następny rok.

Wójt dodał, że ok.30.000.00 zł płacimy za dzieci, które chodzą do
przedszkolt poza terenem naszej gminy. 690,00 zł miesięcznie koszĘe
utrzymanie dzieck a w przędszkolu.

Dyrektor Urszula Ancerowicz dodała, że rlasze oddziŃy
przedszkolne wyposażone są w nowe meble, sprzęt. W ramach dwóch
projektów na ten cel wydano ok. 250.000 ,OO zł.

Wójt wspomniŃ, że w ubiegłym roku udało n€un się odzyskać część
pieniędzy, ponieważ rodzicę dzieci złoĘli oświadczenia, że nie mieszkali
na r'aszym terenie.

Radny Grabowski - jakie remonty były w gimnazjum?
Wójt odpowiedzia}, że w gimnazjum nie wykonywano remontów.
Radny Grabowski zapytał co z ogrodzeniem przy gimnazjum?
Wójt - aktualnie nie ma środków na ten cel. Remont ogrodzenia

trzęba odłoĘć do przyszŁego roku.

Radna Wrzodak powiedziała, żę w rr'agazynie przy Szkole
Podstawowej w Trzciannie jest dziura, bo nie rna szyby w oknie i osoby
trenujące na boisku wchodzą przez nią po piłki. Zapytńa też czy
nawadniane boiska odbywa się automatycznię?

Wójt odpowiedzial, boisko nawadniane jest automatycznie i odbywa
się to w nocy.

Pani Karolina Hanuszkiewicz uzupełniła, że planowane w
gimnazjum malowanie świetlicy zostaJo przełożone uwagi na zwolnienie
lekarskie woźnej.

Panie Ancerotaicz, Smolarek oraz Hanuszkieuicz opuściłg salę obrad.
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Ad. 6 Omówienie projektów uchwał.
Omówiono projek§r uchwał w następujących sprawach:
1) ustalenia ulgsokości ekuhpalentu pieniężnego dlą członkóul

Ochotniczgch Stra-zg Pożarngch z terenu Gminy Not1lg Kanłęczgn zą
udział Lu dziąłaniach ratouniczgch tub szkoleniach pozarniczgch
organizouangch przez Pąństuouq Straż Pożarnq lub Gminę;
Wójt Gminy poinformował, że Zarząd Strazy wystąpił z wnioskiem o

zrrrianę uchwały w sprawie ekwiwalentu dla strazaków w taki sposób,
aby za szkolenia płacić symboliczną złotówkę, natomiast 15 zł za
godzinę udzialu w akcji. Obecnie płacimy 5 zł za godzinę szkolenia i
IO zł za godztnę udziału w akcji. Analizując wydatki budzetowe to
może się okazać, że po zmianach wydatki na ekwiwalent dla strazy
ulegną zmniejszeniu. Obecnie wydatki są dość zl:raczl:rę, poniewaz jest
dużo godzin szkoleniowych. Czasami kursy trwały od 10O do I2O
godzin. Wcześniej kursy liczyły się przy ubieganiu się o pracę
zawodowego strazaka. Teraz nie jest to brane pod uwagę. Gmina płaci
za szkolenia strażaków oraz wypłaca strazakom ekwiwalent za udziŃ
w tych szkoleniach.
Radna Wrzodak powiedziała, że szkoleń dla strazy jest mało. W
przypadku zapalenia butli gazowej nie wiedzieli jak zareagować.
Wójt odpowiedziŃ, że przeszkolonę zostały wszystkie osoby zgłoszone
przęzjednostki.

2) ugrużania zgodg na nabgcie nieruchomości;
Wójt poinformował, że projekt uchwały na nabycie nieruchomości
dotyczy przebudowy skrzyżowania w Strzybodze. Aby przeprowadzić
przebudowę skrzyżowania na7eĘ wykupić grunt. PodziŃy zostaly
zŃwierdzon.ę. Będziemy się posiłkować cenami płaconymi przez
Zarząd Dróg Wojewódzkich przy łvykupywaniu działek pod ściezkę
roweroWą.
Radna Marcinkowska zapytaŁa czy uda się zrealizować zadanie w tym
roku.
Wójt - w tym roku uda się uzyskać pozwolenie na budowę. Inwestycję
będziemy realizować w przyszłym roku.

zlleian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Noo,oy Kawęczyn na
Iata2OI6-2Ol9 wraz z prognoząkwoty długu na lata 2016-2022;
zlłaian w budzecie gminy na20 16 rok.

3)

4)
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W tym roku mamy dwa wnioski przygotowane o dofinansowanie,
aJe z uwagi na sposób punktowania nie wiadomo czy złoĘmy jeden czy
dwa. Wniosek o dofinansowanie budowy kanaLizacji jest duĘm
wnioskiem. Mamy przygotowaną dokumentację i pozwolenia na budowę.
Rozkładamy wniosek na trry etapy, aby rrasz budżet to udźwignął.
Termin składania wniosków upłWa z końcem grudnia. Wykonanie II

etapu miałoby miejsce w 2O1B rok, a III w 2019 roku. I etap musimy
zrea7izować natychmiast, czyli wszystkie przejścia pod drogą 7O7. Firma
wykonująca remont drogi wojewódzkiej czeka teraz na nasze prace.
Kosztorys wszystkich 6 przejść i wmontowanie tych elementów to jest
koszt ok.74 tys. w budzecie planowane było na ten cel 20 tys. zł.924
tys. zł wynosił deficyt, a 2OO tys. zł było z rraszych własnych środków.
Teraz zostaje 170 tys. zł i 54 tys. zł trzeba będzię doloĘć do zrobienia
przecisków.

Zrniaay wymaga również plan środków na remont tzw. ,,wygonu" ,we

Franciszkanach. Remont będzie o 7 tys. zł droższy niż p|anowano.
W Nowym Kawęczynie jest kolizja sieci wodociągowej na odcinku

115 m, z remontem drogi 7O7. Sieć lezy 5 m w innym miejscu, niż
wskazuje na to inwentar5rzacja. Jesteśmy właścicielem sieci i musimy
teraz ten problęm rozwiry,ać. Trzeba było dokonać przeniesienia sieci na
odcinku, który kolidował z remontem drogi.

Aby móc skorzystać z dofinansować inwestycji musimy mieć
opracowany dokument strategiczny jakim jest Plan Rozwoju Lokalnego.
Wykonanie takiego dokumentu to koszt w granicach 10 - 15 tys. zł. PRL
jest jednym z zalączników do wniosku o dofinansowanie.

Zrniana wydatków nastąpi również w gospodarce ściekowej.
Konieczna jest wymiana opon przy ciągniku. Planujemy 25 tys. zł.
przezrlaczyć na ten cel. Beczka jest po kapitalnym remoncie, który miał
miejsce w sierpniu. Moze przez okres ok. 3 lat nie będzie musiała być
remontowana.

Remont kotłowni w Szkole Podstawowej w Nowym Dworze powinien
zatnknąć się w kwocie 70-80 tys. zł.

Pani Skarbnik poinformował, ze jest 6750 zł do włączenia do planu
na podstawie umowy na program usuwania azbestu, 2I tys. zł na
ekopracownie, 7 tys. zł z Ętułu opłaty eksploataryjnej. Będzie też zmiarta
w planie ze sprzedaĘ szacowanej na 60 tys. zł,, a wykonanej na kwotę 34
tys. zł. Jest odszkodowanie za ścieżkę rowerową. Nie będzie deficytu.

Radny Grabowski - zapytał czy sprzedano działkę?
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Skarbnik Gminy odpowiedziala, żę sprzedane zostały działki
planowane do sprzedaĘ w systemie bezprzetargowym.

Radny Grabowski zapytał czy nie rnożna remontu kotłowni
podłączyć pod jakiś progr€Lm z funduszu.

Wójt -w przypadku wniosków o dofinansowanię z Wojewódzkiego
Funduszy Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łod,zi liczy się
efekt ekologiczny. W przypadku remontu naszej kotłowni ten efekt nie
zostanie osiągnięty.

Radny Grabowski - ile koszĘe 1 litr oleju?
Wójt - cena oleju opałowego wynosi ok. 2 zł za litr " Nieopłacalna

jest wymiana na ogrzewanie np. gazowe. Firma UDS planuje
dociągnięcie gazu z miejscowości Trzciartna. Powstałaby tam stacja
redukcyjna i stamtąd rr'ożna byłoby pociągnąć sieć do pobliskich
miejscowości. Planują montaż urządzenia do ogrzęwania, klimatyzowania
i spalania. UDS chce wejść w pas drogowy, & ffiy nie mamy podstaw żeby
ich nie wpuścić. Wójt dodał, że zostŃ złożony przez Prezesa firmy UDS
wniosek dotyczący zastosowania ulg w podatku od nowo wybudowanych
nieruchomości. Wnioskowali o 3 letni okres objęty ulgą. Złożony wniosek
został w całości odczytany. Wójt dodał, ze wniosek jest do rozważenia.
Warto się nad tym tematem zastanowić. Może niekonie cznie rozważać
zwolnienie z podatku od nieruchomoŚci na 3 lata, ale np. na 2 lata.
Rozbudowa firm zwykle pociąga za sobą wzrost zatrudnienia i do gminy
wpłynie zwiększony podatek dochodowy z Ministerstwa Finansów. Jest
już pozwolenie na budowę kolejnej hali, a także jedna jest na etapie
projektu. Podatek od nieruchomości wynosi IB zł za m2. czy|i za halę
byłoby ok. 8 tys. zł.

Radny Grabowski poinformował, ze jest zwolennikiem rwaJniarlia z
podatków jedynie w sytuacj adn kryzysowych.

Radna Marcinkowska - z p:urrktu widzenia przedsiębiorcy jest to
zac}eęta z uwagi na oszczędzenie środków z podatków i mozliwość
przeznaczenia ich na inny cel.

Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie uwzględnienia
wniosku dotyczącego zastosowania ulg w podatku od nieruchomości. Za
przyjęciem wniosku głosowało 3 radnych. 1 radny wstrzymał się od głosu
i 1 radny głosował przeciwko przyjęciu wniosku.

Protokół Nr 74/2016 z dnia22września201,6 r. Strona 7



Skarbnik gminy uzupełniła, że zmiany w uchwa]e budzetowej będą
dotyczyły równięż zlxłiększenia dochodów i wydatk ów przeznaczot-Lych na
doĘnki powiatowe.

Ad.7 Sprawy różne.
Brak wystąpien.

Ad. 8 Zakończenie obrad.
O godz. 1 1.50 Przewodnicząca Komisji wobec zrea7izowania

p or ządku obrad, zarrtknęła p o si e d zenie Komi sj i.
Na tym protokół zakonczono.

protokołouląłą:
Sgluia Pźjanka

,"4'J<-łlcłnka-
/l

Sekretarz Gmźng

Przeusodnźczgła:
P rz e w o dnźc z qc a Ko mź sj ź

Ł.iulri,[uQ, {^s_
Bąrbąrą Mąrcinkousska
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